
 

 

P r o t o k ó ł   Nr XXX/2018 

Sesji  Rady  Gminy   Tłuchowo   odbytej  w  dniu  14 listopada  2018  roku 

w sali  konferencyjnej  Urzędu  Gminy  w   Tłuchowie 

 

Obrady  XXX  Sesji  Rady  Gminy  Tłuchowo rozpoczęto o godzinie 9.00 odegraniem Hymnu 

Państwowego.  

 

Otwarcia XXX  Sesji Rady Gminy Tłuchowo dokonała Przewodnicząca Rady Gminy  – Pani 

Wioletta Kuczmarska. 
Serdecznie powitała: Radnych Rady Gminy, Wójta Gminy z pracownikami administracji 

samorządowej, Delegatów  Izby  Rolniczej, Dyrektorów Szkół i Przedszkola, Przewodniczących Rad 

Sołeckich  oraz pozostałych gości biorących udział w Sesji. 

 

Następnie przewodnicząca obrad poinformowała, iż w sesji uczestniczy 14 radnych na ogólny stan 

15, a zatem Rada Gminy może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

(Listy obecności radnych oraz gości zaproszonych stanowią załączniki Nr 1 i 2 do protokółu ).  

 

Przewodnicząca zaproponowała następujący projekt porządku obrad:  

1. Sprawy organizacyjne. 

2. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Dyskusja 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a. zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania, 

b. przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Tłuchowo z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 rok, 

c. uchylająca uchwałę Nr XXIX/215/2018 Rady Gminy Tłuchowo z dnia 16 

października 2018 r. zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy 

Tłuchowo, 

d. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Tłuchowo, 

e. obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa podatku rolnego na  terenie 

Gminy Tłuchowo, 

f. określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  i zwolnień w tym podatku, 

g. inkasa łącznego zobowiązania pieniężnego, poboru podatku od nieruchomości, 

podatku rolnego i podatku leśnego oraz określenia inkasentów i wysokości 

wynagrodzenia za inkaso za 2019 rok, 

h. określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

i. zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej dla Województwa Kujawsko-Pomorskiego w 2018 roku dla zadania: 

„Przebudowa i  rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 559 na odcinku Lipno – Kamień 

Kotowy – granica województwa”. 

5. Zapytania i wolne wnioski. 

6. Udzielenie odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 

7. Komunikaty. 

8. Zakończenie obrad. 

 

 

 

 

 



 

 

Ad. pkt. 1 a 
Wioletta Kuczmarska Przewodnicząca Rady Gminy zapytała czy ktoś ma uwagi do 

przedstawionego porządku obrad. 

Dariusz Meller- sekretarz gminy 

Zaproponował wykreślenie w punkcie 4 podpunktu d – „uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie 

uchwalenia Statutu Gminy Tłuchowo”. W związku z wieloma zmianami, które należałoby 

wprowadzić do obowiązującego statutu, stwierdziliśmy że lepszym i czytelniejszym rozwiązaniem 

będzie uchwalenie nowego statutu przez nowo wybraną Radę Gminy. 

Usunięcie wyżej wymienionego podpunktu z porządku obrad spowoduje zmianę numeracji 

pozostałych podpunktów, tak że ostatnim podpunktem będzie lit. „h”. 

 

Radny Ignacy Sobiecki 

Zadał pytanie czy zapis paragrafu 3 uchwały zmieniającej statut wynika z ustawy czy z tego statutu. 

 

Dariusz Meller – sekretarz Gminy 

Ten zapis zamieszczony został po to, bo niektóre uregulowania zapisane w statucie wynikają 

bezpośrednio z ustawy i wchodzą w życie z pierwszym dniem kadencji nowo wybranej rady i 

gdybyśmy uchwalili ten statut w tej kadencji, to jego przepisy i tak obowiązywałyby dopiero od 

nowej. Tak więc ten paragraf wynika z tego statutu. 

 

Radny Ignacy Sobiecki 

Zadał dodatkowe pytanie, co by było gdybyśmy uchwalili statut dopiero w nowej kadencji. 

 

Dariusz Meller – sekretarz Gminy 
Wtedy normalnie przepisy statutu zaczną obowiązywać 14 dni od dnia opublikowania w Dzienniku 

Wojewódzkim. 

 

Wioletta Kuczmarska Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie zaproponowaną 

zmianę: 

Kto jest za usunięciem z porządku obrad w punkcie 4 podpunktu „d” – „uchwała zmieniająca 

uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Tłuchowo”? 

Stwierdzam, że za usunięciem z porządku obrad w punkcie 4 podpunktu „d” – „uchwała zmieniająca 

uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Tłuchowo” głosowało 14 radnych. 

Kto jest przeciw? 

Stwierdzam, że przeciw rozszerzeniu głosowało 0 radnych. 

Kto się „wstrzymał”? 

Stwierdzam, że wstrzymało się od głosu  0 radnych. 

Stwierdzam, że z porządku obrad usunięto w punkcie 4 podpunkt „d”.  

 

Dariusz Meller – sekretarz Gminy prosi również o rozszerzenie porządku obrad o dołożenie w 

punkcie 4 podpunkt „i” uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia w sprawie współdziałania Gminy Tłuchowo z  Województwem Kujawsko-Pomorskim 

przy realizacji zadania inwestycyjnego pn. Rozbudowa drogi wojewódzkiej Nr 559 Lipno – Kamień 

Kotowy – granica województwa – budowa ciągów pieszo-rowerowych i chodników wzdłuż drogi 

wojewódzkiej Nr 559” będącego zadaniem własnym Województwa. 

 

Wioletta Kuczmarska Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie porządek z 

zaproponowaną zmianą: 

Kto jest za rozszerzeniem porządku obrad o podpunkt „i” o brzmieniu:  „uchwała zmieniająca 

uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie współdziałania 

Gminy Tłuchowo z  Województwem Kujawsko-Pomorskim przy realizacji zadania 

inwestycyjnego pn. Rozbudowa drogi wojewódzkiej Nr 559 Lipno – Kamień Kotowy – granica 

województwa – budowa ciągów pieszo-rowerowych i chodników wzdłuż drogi wojewódzkiej Nr 

559” będącego zadaniem własnym Województwa”? 



 

 

Stwierdzam, że za rozszerzeniem porządku obrad głosowało 14 radnych. 

Kto jest przeciw? 

Stwierdzam, że przeciw rozszerzeniu głosowało 0 radnych. 

Kto się „wstrzymał”? 

Stwierdzam, że wstrzymało się od głosu  0 radnych. 

Stwierdzam, że porządek obrad dzisiejszej sesji rozszerzono o punkt 4 podpunkt „i” . 

 

Po wprowadzonych zmianach porządek obrad w punkcie 4 przedstawia się następująco: 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a. zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania, 

b. przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Tłuchowo z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 rok, 

c. uchylająca uchwałę Nr XXIX/215/2018 Rady Gminy Tłuchowo z dnia 16 

października 2018 r. zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy 

Tłuchowo, 

d. obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa podatku rolnego na  terenie 

Gminy Tłuchowo, 

e. określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  i zwolnień w tym podatku, 

f. inkasa łącznego zobowiązania pieniężnego, poboru podatku od nieruchomości, 

podatku rolnego i podatku leśnego oraz określenia inkasentów i wysokości 

wynagrodzenia za inkaso za 2019 rok, 

g. określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

h. zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej dla Województwa Kujawsko-Pomorskiego w 2018 roku dla zadania: 

„Przebudowa i  rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 559 na odcinku Lipno – Kamień 

Kotowy – granica województwa”, 

i. zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w 

sprawie współdziałania Gminy Tłuchowo z  Województwem Kujawsko-Pomorskim 

przy realizacji zadania inwestycyjnego pn. Rozbudowa drogi wojewódzkiej Nr 559 

Lipno – Kamień Kotowy – granica województwa – budowa ciągów pieszo-

rowerowych i chodników wzdłuż drogi wojewódzkiej Nr 559” będącego zadaniem 

własnym Województwa. 

 

Wioletta Kuczmarska - Przewodniczącą Rady Gminy Tłuchowo zapytała, czy ktoś ma jeszcze 

jakieś uwagi co do porządku obrad? 

Stwierdzam, że rada gminy ustaliła porządek obrad XXX sesji, wg którego będzie obradowała 

w dniu dzisiejszym. 

(Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  

 

Ad. pkt 1b 
Przewodnicząca obrad zapytała o uwagi do protokołu z XXIX Sesji Rady Gminy Tłuchowo. 

Państwo Radni nie zgłaszali uwag do protokołu z XXIX Sesji Rady Gminy Tłuchowo. 

Nikt nie zgłosił uwag, dlatego też mówczyni poddała pod głosowanie  przyjęcie protokołu z obrad 

XXIX Sesji Rady Gminy Tłuchowo.  

Kto jest za przyjęciem protokołu z obrad XXIX Sesji Rady Gminy Tłuchowo? 

Stwierdzam, że przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 

Kto jest przeciw? 

Stwierdzam, że przeciw głosowało 0 radnych. 

Kto się „wstrzymał”? 

Stwierdzam, że wstrzymało się od głosu  0 radnych. 



 

 

 

Stwierdzam, że rada gminy przyjęła jednogłośnie protokół z obrad XXIX Sesji Rady Gminy 

Tłuchowo. 
 

Ad. pkt. 1 c 
Przewodnicząca obrad zgłosiła wniosek o powołaniu na sekretarza obrad Radnego Remigiusza 

Rykowskiego który wyraził zgodę na pełnienie funkcji sekretarza podczas obrad XXX Sesji Rady 

Gminy Tłuchowo. Wioletta Kuczmarska Przewodniczącą Rady Gminy Tłuchowo poddała pod 

głosowanie wniosek o powołanie sekretarza.  

Kto jest za powołaniem na sekretarza obrad XXX Sesji Rady Gminy Tłuchowo Radnego 

Remigiusza Rykowskiego? 

Stwierdzam, że za powołaniem na sekretarza obrad XXX Sesji Rady Gminy Tłuchowo Radnego 

Remigiusza Rykowskiego głosowało 14 radnych. 

Kto jest przeciw? 

Stwierdzam, że przeciw głosowało 0 radnych. 

Kto się „wstrzymał”? 

Stwierdzam, że wstrzymało się od głosu  0 radnych. 

 

Stwierdzam, że na sekretarza obrad XXX Sesji Rady Gminy Tłuchowo Rada Gminy 

jednogłośnie powołała  Radnego Remigiusza Rykowskiego. 

 

Ad. pkt. 2 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Pani Wioletta Kuczmarska poprosiła Krzysztofa 

Dąbkowskiego Wójta Gminy Tłuchowo o przedłożenie sprawozdania z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Wójta Gminy Tłuchowo-  Krzysztof Dąbkowski przedłożył Sprawozdanie  z działalności w 

okresie międzysesyjnym tj. od  16 października 2018r. do 14 listopada 2018r. 

 

 

Ad. pkt 3 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Pani Wioletta Kuczmarska otworzyła dyskusję nad 

Sprawozdaniem Wójta Gminy Tłuchowo z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

W dyskusji nad przedłożonym sprawozdaniem głos zabrali: 

 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Pani Wioletta Kuczmarska udzieliła głosu mieszkance 

Kłobukowa Pani Alinie Połot. 

Pani Alina Połot przypomniała, że ostatni raz występowała z prośbą o naprawę drogi w Kłobukowie 

2010 roku. Prosi o ujęcie drogi gminnej nr 170976C w Kłubukowie w planie społeczno-

gospodarczym na następny rok. Droga o którą prosi, nie jest tylko drogą do jej domu, lecz drogą 

dojazdową do domów wielu mieszkańców Kłobukowa. Odczytała wniosek przygotowany przez 

mieszkańców Kłobukowa, który złożyła na ręce Pana Wójta. Dodała jeszcze, że tereny na których 

położona jest owa droga są terenami podmokłymi i w porach deszczowych całkowicie jest 

uniemożliwiony dojazd do domu. Pomimo, że pan Wójt już kilkukrotnie naprawiał tą drogę poprzez 

nawożenie żwiru i tłucznia, to nic to nie dało. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Pani Wioletta Kuczmarska 

Przychyliła się do wniosku mieszkanki Kłobukowa. Poprosiła jednocześnie Wójta aby nowa Rada 

Gminy zmodyfikowała przyjęty plan społeczno-gospodarczego, poprzez dodanie tych dróg, które nie 

są w nim ujęte, a ich stan wymaga naprawy.  

 

 

 



 

 

Radny Jan Kokosza 

Również poparł wniosek mieszkanki Kłobukowa. Przypomniał, że 4 lata temu jak został wybrany na 

radnego Kłobukowa, kiedy był uchwalany plan społeczno-gospodarczy to jeszcze nie miał wtedy 

odwagi by wnioskować o wpisanie tej drogi. Aktualnie nawożenie kamienia i gruzu na tą drogę nic 

nie pomoże, szkoda jest tylko pieniędzy wydawanych na ten cel w zeszłych latach. W związku z tym 

prosi Wójta o to żeby nie dopisywać wyżej wspomnianej drogi do planu społeczno-gospodarczego a 

o uchwalenie całkiem nowego planu przez nową Radę Gminy, ponieważ aktualnie obowiązujący 

plan był uchwalany na 6 lat, co jest dość długim okresem i niektórzy mogą tego nie doczekać.  

Następnie dodał, że jest zadowolony z tego, że budżet gminy jest zrównoważony i nie posiadamy 

deficytu, jednak mieszkańcy tego nie rozumieją. Dla nich ważne jest to co widać. Co z tego że nie 

jesteśmy zadłużeni, skoro mamy dziurawe drogi. Zaproponował, żeby może iść w tą stronę. Może 

lepiej byłoby zaciągnąć pożyczkę i robić drogi, które wymagają naprawy, niż czekać.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Pani Wioletta Kuczmarska  
Popiera wniosek o naprawę drogi w Kłobukowie, ale należy pamiętać o mieszkańcach innych 

wiosek, którzy już kilka lat czekają na swoją kolej według planu społeczno-gospodarczego, nie 

należy zaburzać ustalonego już porządku. 

 

Radna Beata Żuchowska 

Nie chodzi  o to, żeby każda nowo wybrana rada uchwalała za każdym razem nowy plan społeczno-

gospodarczy. Obecny plan społeczno-gospodarczy był ustalany w oparciu o wynikające potrzeby. 

Jeśli chodzi o kredytowanie budowy dróg może jest to dobry pomysł, ale należy dbać o dobrą 

kondycję finansową gminy i nie zadłużać się bez potrzeby. 

 

Radna Jadwiga Stawarz 

Zapytała, odnośnie pkt 2 sprawozdania, dlaczego wpłynęła tylko 1 oferta na udzielenie gminie 

Tłuchowo kredytu długoterminowego? 

 

Wójt Krzysztof Dąbkowski udzielił odpowiedzi na zadane pytania: 

 

Odnośnie pytania pani Jadwigi Stawarz. Przetarg na udzielenie gminie Tłuchowo kredytu 

długoterminowego w wysokości 589 590,00 zł z przeznaczeniem na współfinansowanie ciągu 

pieszo-rowerowego wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 559, był organizowany zgodnie z przepisami 

prawa zamówień publicznych. Ogłoszenie o przetargu było opublikowane na stronie internetowej 

BIP  Gminy Tłuchowo oraz w Biuletynie Zamówień Publicznych. Wyjaśnił, że być może wartość 

kredytu była zbyt mała, żeby zainteresowały się tym inne banki. 

Odnośnie budżetu Gminy to w dniu jutrzejszym projekt budżetu na rok 2019 zostanie zawieziony do 

RIO we Włocławku w celu zaopiniowania, a dla nowo wybranych radnych zostanie złożony w 

biurze rady. Zgodnie z tym projektem: 

− ok. 3 mln zł przeznaczymy na oczyszczalnie ścieków, 

− priorytetem jest również rozbudowa stadionu gminnego, ponieważ środki na to mamy 

zarezerwowane w Liderze w ramach rozwoju kultury, turystyki i szkoda byłoby te pieniądze 

stracić, 

− 100 tys zł mamy zarezerwowane na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków za sadach ustalonych przez nowo wybraną Radę Gminy, 

− dokonamy też  informatyzacji społeczności i jednostek publicznych w gminie Tłuchowo w 

ramach środków z funduszu unijnego, 

− 50 tys. zł zarezerwowaliśmy na zagospodarowanie przestrzeni przy Urzędzie Gminy, 

będziemy to robić w częściach w ramach własnych możliwości. 

Jest jeszcze wiele innych zadań, na które przeznaczyliśmy określone środki finansowe, ale to 

omówimy na dedykowanej temu sesji. 

Zaplanowana jest również przebudowa drogi w Trzciance, której koszt wyniesie ok. 400 tys. zł. 

Zakładamy, że na to zadanie pozyskamy 100 tys. zł z tzw. Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. 

Natomiast inne drogi, które znajdują się w planie społeczno-gospodarczym nie kwalifikują się do 



 

 

dofinansowania programów rządowych tzw. Schetynówek, ponieważ przy takich drogach muszą być 

zabudowane azyle, oświetlenia itp. W następnym roku będziemy się przymierzać do tego, którą 

drogę wyznaczmy to tej tzw. Schetynówki, ale najprawdopodobniej będzie to droga położona na 

terenie Tłuchowa. 

Następną ważną inwestycją z jakiej będziemy się chcieli wywiązać, będzie budowa ścieżki pieszo-

rowerowej Kamień Kotowy- Jasień oraz dokończenie dokumentacji technicznej i wykup gruntów 

pod ścieżkę pieszo-rowerową w kierunku Tłuchówka. 

Odnośnie Kłobukowa, to jest ono w programie rewitalizacji i jeśli mieszkańcy Kłobukowa będą 

realizować ten program krok po kroku to mają szansę na otrzymanie środków pieniężnych na 

przebudowę przedmiotowej drogi. Na miejscowości Turza Wilcza, Turza Nowa i Kłobukowo mamy 

zagwarantowane w Liderze kwotę 500 tys. zł z przeznaczeniem na wydatki inwestycyjne i ta 

miejscowość, która będzie się lepiej organizowała, będzie miała możliwość na wykorzystanie tych 

pieniędzy.  

Harmonogram w planie społeczno-gospodarczym jest wyznacznikiem do dalszego działania. Jeśli 

przewrócimy ten porządek to powstanie nam pewnego rodzaju chaos. Zaproponował, żeby tymi 

tematami zajęła się nowa Rada Gminy. Pan radny Kłobukowa może zaprosić mieszkańców 

Kłobukowa na posiedzenie Komisji, na których będzie omawiany plan społeczno-gospodarczy.  

Poinformował również że nie ma szans na wybudowanie omawianej drogi w Kłobukowie w 2019 

roku, ale na pewno przybliżymy czasookres na realizację tego zadania inwestycyjnego. Dodał na 

koniec, że wszyscy mieszkańcy powinni na pamięć znać Program Rewitalizacji i realizować go krok 

po kroku. 

 

Mieszkanka Kłobukowa 

Nadmieniła, że jako mieszkańcy Kłobukowa nie zamierzają się ścigać z innymi wsiami, które są 

objęte programem rewitalizacji. Każda miejscowość ma swoje własny potrzeby, na które potrzebuje 

środków pieniężnych, nie ma lepszych i gorszych każdy ma równe szanse. Pan wójt zawsze może 

dokonać zmiany planu społeczno-gospodarczego, a w gminie na pewno są pracownicy którzy znają 

się i potrafią pozyskać środki pieniężne z funduszy europejskich na realizację rozbudowy dróg. 

 

Radny Jan Kokosza 

W nawiązaniu do wypowiedzi mieszkanki Kłobukowa stwierdził, że jeżeli mieszkańcy Kłobukowa 

będą podchodzić w sposób lekceważący do realizacji programu rewitalizacji, tak jak zrobili to  teraz, 

nie przychodząc na sesję, co obiecali, to z nową drogą w Kłobukowie możemy się pożegnać. 

 

Prowadząca obrady zapytała, czy ktoś ma jeszcze jakieś zapytania w tym temacie. 

Nikt nie zgłosił uwag, więc prowadząca obrady zamknęła dyskusję i przystąpiono do głosowania w 

sprawie przyjęcia Sprawozdania Wójta Gminy Tłuchowo z działalności w okresie 

międzysesyjnym tj.  od  11 września  2018r. do 16 października 2018r.  

 

Kto jest za przyjęciem Sprawozdania Wójta Gminy Tłuchowo z działalności w okresie 

międzysesyjnym tj.  od  16 października 2018r. do 14 listopada 2018r. ? 

Stwierdzam, że przyjęciem sprawozdania głosowało 14 radnych. 

Kto jest przeciw? 

Stwierdzam, że przeciw głosowało 0 radnych. 

Kto się „wstrzymał”? 

Stwierdzam, że wstrzymało się od głosu  0 radnych. 

 

Stwierdzam, że rada gminy przyjęła jednogłośnie Sprawozdanie Wójta Gminy Tłuchowo  

z działalności w okresie międzysesyjnym tj.  od  16 października 2018r. do 14 listopada 2018r. 

(Sprawozdanie Wójta Gminy Tłuchowo z działalności w okresie międzysesyjnym tj.  od  16 

października 2018r. do 14 listopada 2018r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Ad. pkt. 4a 



 

 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Pani Wioletta Kuczmarska  poprosiła o przedstawienie projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania. 

 

Pani Marzanna Jaglińska – kierownik GOPS w Tłuchowie przedstawiła projekt uchwały i 

wyjaśniła powód wysokiej stawki godzinnej za specjalistyczne usługi opiekuńcze. Poinformowała, 

że na chwilę obecną nie było takiego przypadku aby płacić za specjalistyczne usługi opiekuńcze dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi, ale gdyby taka sytuacja zaistniała to koszt 1 godziny takiej 

usługi to min. 80 zł. Jest to kwota jaką żąda sobie rehabilitant, logopeda lub inny specjalista za 1 

godzinę pracy. Po przeprowadzeniu rozpoznania w tym temacie nie znaleźliśmy specjalisty, który 

zgodziłby się pracować za niższą stawkę. 

 

Wioletta Kuczmarska- Przewodnicząca Rady Gminy Tłuchowo zapytała ktoś czy ma pytania 

odnośnie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania. 

Radni nie mieli pytań. 

Wioletta Kuczmarska- Przewodnicząca Rady Gminy Tłuchowo poddała pod głosowanie projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania. 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania? 

Stwierdzam, że za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Kto jest przeciw? 

Stwierdzam, że przeciw głosowało 0 radnych. 

Kto się „wstrzymał”? 

Stwierdzam, że wstrzymało się od głosu  0 radnych. 

 

Stwierdzam, że rada gminy przyjęła jednogłośnie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie określenia zasad przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i 

trybu ich pobierania. 

(Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Ad. pkt. 4b 

Wioletta Kuczmarska- Przewodnicząca Rady Gminy Tłuchowo zapytała radnych czy mają 

pytania odnośnie projektu w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Tłuchowo 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 rok.  

Radni nie mieli uwag. 

 



 

 

Prowadząca obrady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego 

programu współpracy Gminy Tłuchowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o 

których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i 

o wolontariacie na 2019 rok. 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy 

Gminy Tłuchowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na 2019 rok? 

Stwierdzam, że za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Kto jest przeciw? 

Stwierdzam, że przeciw głosowało 0 radnych. 

Kto się „wstrzymał”? 

Stwierdzam, że wstrzymało się od głosu  0 radnych. 

 

Stwierdzam, że rada gminy przyjęła jednogłośnie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

rocznego programu współpracy Gminy Tłuchowo z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 rok. 

(Projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Tłuchowo 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 rok stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu). 

 

Ad. pkt 5c 
Wioletta Kuczmarska- Przewodnicząca Rady Gminy Tłuchowo zapytała radnych czy mają 

pytania odnośnie projektu uchwały uchylającej uchwałę Nr XXIX/215/2018 Rady Gminy Tłuchowo 

z dnia 16 października 2018 r. zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Tłuchowo. 

 

Dariusz Meller -  sekretarz Gminy 

Nadmienił, że treść uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Tłuchowo, 

którą otrzymaliście Państwo w materiałach na sesję, jak i poprzedniej w sposób niewystarczający 

dostosowywała obowiązujący Statut Rady Gminy Tłuchowo do obowiązujących przepisów prawa, 

dlatego też istnieje konieczność uchylenia poprzedniej uchwały zmieniającej statut i uchwalenie 

nowego Statutu. 

 

Prowadząca obrady poddała pod głosowanie projekt uchwały uchylającej uchwałę Nr 

XXIX/215/2018 Rady Gminy Tłuchowo z dnia 16 października 2018 r. zmieniającą uchwałę w 

sprawie uchwalenia Statutu Gminy Tłuchowo. 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały uchylającej uchwałę Nr XXIX/215/2018 Rady Gminy 

Tłuchowo z dnia 16 października 2018 r. zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu 

Gminy Tłuchowo? 

Stwierdzam, że za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Kto jest przeciw? 

Stwierdzam, że przeciw głosowało 0 radnych. 

Kto się „wstrzymał”? 

Stwierdzam, że wstrzymało się od głosu  0 radnych. 

 

Stwierdzam, że rada gminy przyjęła jednogłośnie projekt uchwały uchylającej uchwałę Nr 

XXIX/215/2018 Rady Gminy Tłuchowo z dnia 16 października 2018 r. zmieniającą uchwałę w 

sprawie uchwalenia Statutu Gminy Tłuchowo. 

(Projekt uchwały uchylającej uchwałę Nr XXIX/215/2018 Rady Gminy Tłuchowo z dnia 16 

października 2018 r. zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Tłuchowo stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu). 

 



 

 

Ad. pkt 5d 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Pani Wioletta Kuczmarska  poprosiła o przybliżenie projektu 

uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa podatku rolnego na  

terenie Gminy Tłuchowo. 

 

Pani Wioletta Morawska- inspektor do spraw wymiaru podatku przybliżyła projekt uchwały i 

poinformowała, że zaproponowano obniżenie ceny skupu żyta w stosunku do stawki ustawowej do 

41,00 zł za 1dt. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Pani Wioletta Kuczmarska  zapytała czy są uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Radny Stanisław Zych 

Przedstawił wniosek, żeby nie podnosić stawek podatku rolnego ma ona zostać na poziomie z 

tamtego roku, m.in. że ten rok ze względu na suszę był trudny dla rolnictwa. 

Odniósł się do słów radnego Ignacego Sobieckiego z posiedzenie Komisji Rolnictwa, że wszystkie 

stawki podatków powinny być podnoszone o ten sam lub zbliżony do siebie procent. 

 

Radna Jadwiga Stawarz 

Odniosła się do słów radnego Zycha, dlaczego tylko rolny należy obniżyć, a co z podatkiem od 

nieruchomości, z którego są największe wpływy do budżetu gminy.  Co ma powiedzieć emeryt, 

któremu jest ciężko wyżyć za niską emeryturę i może miał ciężki rok. Takiemu człowiekowi 

podniesiemy podatek od nieruchomości a rolnikowi obniżymy. Każdy miał lub może mieć ciężki 

rok, jak podwyższamy to wszystkim, należy postępować sprawiedliwie. 

 

Radny Ignacy Sobiecki 

W odniesieniu do stawki za żyto to została ona podwyższona o ok. 2,5% w stosunku do ubiegłego 

roku, a pozostałe podatki podwyższono o 1,6%. Dodał, że na początku był za podniesieniem stawki 

podatku rolnego, ale po uzyskanej informacji o ile obniżone zostały pozostałe podatki w stosunku do 

stawek ustawowych, zmienił zdanie. Wyraził pogląd, że obniżamy stawki podatków dla różnych 

grup o różny procent, a jeżeli obniżamy stawki podatków w stosunku do stawek ustawowych, to 

powinniśmy to robić to w miarę sprawiedliwie. Twórzmy prawo lokalne w miarę sprawiedliwie. 

Podsumowując poparł wniosek radnego Zycha. 

 

Radna Jadwiga Stawarz 

Odniosła się do słów przedmówcy, że przecież podatki wpływają do budżetu państwa, a także do 

gminy. Są to pieniądze, które do nas wracają w postaci np. zwrotu z akcyzy lub funduszu sołeckiego. 

 

Dariusz Meller –sekretarz Gminy 

W odpowiedzi na słowa radnego Ignacego Sobieckiego nadmienił, że nie możliwe jest obniżanie 

różnych podatków o ten sam procent, ponieważ inne są zasady naliczania tych podatków, stawki 

podatków ogłoszone przez Ministra nie rosną o ten sam procent .Stawka maksymalna ceny żyta 

wzrosła o 3,56%, a pozostałe o 1,6%, więc gdybyśmy zastosowali sposób przedstawiony przez 

radnego Sobieckiego, to musielibyśmy to żyto co roku obniżać o 3%. 

 

Radny Ignacy Sobiecki 

Stwierdził, że jeżeli zostawimy stawkę 40,00 zł, to do budżetu gminy wpłynie tylko ok 7000,00 zł 

mniej, ale odczucie społeczne wśród rolników będzie lepsze, dodał również że nie zgodzi się z 

wypowiedzią pana Dariusza Mellera. 

 

Dariusz Meller –sekretarz Gminy 

Nie zgodził się z argumentami przedmówcy. 

 

 



 

 

Radny Adam Kozakiewicz 

Zapytał radnego Sobieckiego co odpowie emerytom, którzy też płacą podatki, jak zapytają dlaczego 

oni muszą płacić podwyższoną stawkę podatku od nieruchomości a rolnicy mają obniżoną stawkę 

podatku rolnego? 

 

Radny Ignacy Sobiecki 

Odpowiedział na pytanie przedmówcy, że udzieliłby odpowiedzi, że to wina Ministra Finansów, to 

on ustalił takie stawki.  

 

Radny Stanisław Zych 

Co do ceny wzrostu ceny żyta, to jest to spowodowane właśnie klęską suszy. Ten rok był krytyczny 

dla rolnictwa, rolnicy przez suszę umłócili mało żyta, dlatego jest ono takie drogie. 

 

Radny Adam Kozakiewicz 

Odniósł się do słów przedmówcy, że cena żyta jest średnią braną z 11 kwartałów,  nie w ostatniego 

roku, a w ciągu prawie tych 3 lat były okresy gorsze i lepsze.  

 

Radny Jacek Zabost 

Stwierdził, że wzrost podatku rolnego o tą złotówkę, jest naprawdę symboliczny i nie chodzi już o tą 

złotówkę, ale ta podwyżka nie pasuje do obecnej sytuacji w kraju. Poparł wniosek radnego Zycha, że 

ze względu na ciężką sytuację w kraju, spowodowaną suszą, podatek rolny powinien zostać na 

niezmienionym poziomie. 

 

Radna Beata Żuchowska 

Nadmieniła, że podwyżki stawek podatkowych nie było już od 2 lat. Odniosła się do słów radnego 

Sobieckiego, że dla niego kwota która miałaby nie wpłynąć do naszego budżetu, w związku z 

pozostawieniem stawki podatku rolnego 40,00 zł to „tylko” 7000,00 zł, a dla innych to może być 

„aż” 7000,00 zł. Dodała również, że  z całym szacunkiem do rolników, ale rolnicy są w pewnym 

stopniu grupą uprzywilejowaną, bo jeśli zdarzy się jakaś klęska to dostają pomoc od państwa w 

postaci dofinansowania. W żadnej innej grupie zawodowej nie ma czegoś takiego. Dodała jeszcze, że 

jeżeli chcemy aby gmina realizowała inwestycje to należy te podatki płacić. 

 

Radny Stanisław Zych 

W odpowiedzi na słowa przedmówczyni powiedział, że życie rolnika nie jest takie kolorowe jak to 

się przedstawia. Rolnik będąc na chorobowym otrzymuje 10,00 zł za dzień, a osoba pracująca na 

umowę jaką ma stawkę za 1 dzień chorobowego. Rolnik też nie może wziąć sobie urlopu 

wypoczynkowego, więc argumenty wyżej przedstawione są bardzo nietrafione. Pieniądze z rolnictwa 

nie są łatwe. 

 

Radny Jacek Zabost 

Odniósł się jeszcze do dofinansowania, które rolnicy otrzymali w związku z suszą. Najpierw 

państwo pieniądze dało, a później zabrali jeszcze więcej niż dali , ponieważ GUS podniósł rolnikom 

dochód o 50% i odebrano niektórym 500+, co w perspektywie kilku lat daje pokaźną sumę 

pieniędzy. 

 

Radna Elżbieta Wielgocka 

Wyjaśniła, że nie ma się o co sprzeczać, przecież wszyscy się tu znamy, są wśród nas osoby z 

różnych grup społecznych, każdy sam wybrał kim chciał zostać. Jedni lepiej się czują w pracy 

biurowej a inni na roli, każda praca jest dobra. 

 

Radna Jadwiga Stawarz 

Odniosła się do kwoty 7000,00 zł, o której mówił radny Sobiecki, że jest to spora kwota, którą 

można by było przeznaczyć np. na zakup wozu strażackiego. Dodała jeszcze, że każde sołectwo 

ucieszyłoby się z takiej kwoty, jeśli by ją dostało. 



 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Pani Wioletta Kuczmarska  zapytała czy ktoś ma jeszcze jakieś 

pytania. 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Pani Wioletta Kuczmarska  poddała pod głosowanie wniosek 

radnego Stanisława Zycha za pozostawieniem stawki podatku rolnego na poziomie z poprzedniego 

roku, czyli 40,00 zł za 1dt. 

Kto jest za wnioskiem zgłoszonym przez radnego Stanisława Zycha za pozostawieniem stawki 

podatku rolnego na poziomie z poprzedniego roku, czyli 40,00 zł za 1dt.? 

Stwierdzam, że za przyjęciem wniosku głosowało 4 radnych. 

Kto jest przeciw? 

Stwierdzam, że przeciw głosowało 9 radnych (Przemysław Wyrostkiewicz, Jadwiga Stawarz, 

Andrzej Łydziński, Tamara Kalinowska, Remigiusz Rykowski, Beata Żuchowska, Adam 

Kozakiewicz, Wioletta Kuczmarska, Elżbieta Wielgocka) 

Kto się „wstrzymał”? 

Stwierdzam, że wstrzymał się od głosu  1 radny. (Jan Kokosza) 

 

Stwierdzam, że rada gminy odrzuciła wniosek radnego Stanisława Zycha za pozostawieniem 

stawki podatku rolnego na poziomie z poprzedniego roku,  czyli 40,00 zł za 1dt. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Pani Wioletta Kuczmarska  poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa podatku rolnego na  

terenie Gminy Tłuchowo. 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej 

jako podstawa podatku rolnego na  terenie Gminy Tłuchowo? 

Stwierdzam, że za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 

Kto jest przeciw? 

Stwierdzam, że przeciw głosowało 4 radnych. (Jacek Zabost, Ignacy Sobiecki, Łukasz Struś, 

Stanisław Zych) 

Kto się „wstrzymał”? 

Stwierdzam, że wstrzymało się od głosu  0 radnych. 

 

Stwierdzam, że rada gminy przyjęła projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa podatku rolnego na  terenie Gminy Tłuchowo. 

(Projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa podatku 

rolnego na  terenie Gminy Tłuchowo stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

 

Ad. pkt 5e 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Pani Wioletta Kuczmarska poprosiła o przybliżenie projektu 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  i zwolnień w tym 

podatku. 

Pani Wioletta Morawska- inspektor do spraw wymiaru podatku przybliżyła projekt uchwały i 

poinformowała, że aby było sprawiedliwie zaproponowano wzrost stawki podatku od nieruchomości 

o symboliczny 1 grosz. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Pani Wioletta Kuczmarska zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania 

co do przedstawionego projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag. 

 

Prowadząca obrady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości  i zwolnień w tym podatku. 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości  i zwolnień w tym podatku? 



 

 

Stwierdzam, że za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Kto jest przeciw? 

Stwierdzam, że przeciw głosowało 0 radnych. 

Kto się „wstrzymał”? 

Stwierdzam, że wstrzymało się od głosu  0 radnych.  

 

Stwierdzam, że rada gminy przyjęła jednogłośnie projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości  i zwolnień w tym podatku. 

(Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  i zwolnień w 

tym podatku stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

 

Ad. pkt 5f 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Pani Wioletta Kuczmarska poprosiła o przybliżenie projektu 

uchwały w sprawie inkasa łącznego zobowiązania pieniężnego, poboru podatku od nieruchomości, 

podatku rolnego i podatku leśnego oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso 

za 2019 rok. 

 

Pani Mariola Sadowska-Wilk – inspektor ds. księgowości podatkowej przybliżyła projekt 

uchwały i odczytała stawki ustalone dla inkasentów na 2019 rok, ustalone na podstawie kwot 

podatków zebranych przez inkasentów za rok poprzedni.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Pani Wioletta Kuczmarska zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania 

co do przedstawionego projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag. 

 

Prowadząca obrady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie inkasa łącznego 

zobowiązania pieniężnego, poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego 

oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso za 2019 rok. 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie inkasa łącznego zobowiązania pieniężnego, 

poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego oraz określenia 

inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso za 2019 rok? 

Stwierdzam, że za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Kto jest przeciw? 

Stwierdzam, że przeciw głosowało 0 radnych. 

Kto się „wstrzymał”? 

Stwierdzam, że wstrzymał się od głosu  1 radny. (Ignacy Sobiecki) 

 

Stwierdzam, że rada gminy przyjęła projekt uchwały w sprawie inkasa łącznego zobowiązania 

pieniężnego, poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego oraz 

określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso za 2019 rok. 

(Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  i zwolnień  

w tym podatku stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

 

Ad. pkt 5g 

Wioletta Kuczmarska- Przewodnicząca Rady Gminy Tłuchowo poprosiła o przybliżenie projektu 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

 

Pani Mariola Sadowska-Wilk – inspektor ds. księgowości podatkowej przybliżyła projekt 

uchwały i poinformowała, że stawki podatku od środków transportowych wzrosły o 1,6%  

w stosunku do roku ubiegłego. 

 

Wioletta Kuczmarska - Przewodnicząca Rady Gminy Tłuchowo zapytała radnych czy mają 

pytania odnośnie projektu uchwały. 

 



 

 

Radny Andrzej Łydziński 

Zapytał, czy podane stawki odnoszą się do ciężaru samochodu z ładunkiem. 

 

Pani Mariola Sadowska-Wilk – inspektor ds. księgowości podatkowej  
Odpowiedziała, że w przypadku ciągnika z naczepą liczony jest też ciężar załadunku. 

 

Prowadząca obrady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych. 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych? 

Stwierdzam, że za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Kto jest przeciw? 

Stwierdzam, że przeciw głosowało 0 radnych. 

Kto się „wstrzymał”? 

Stwierdzam, że wstrzymało się od głosu  0 radnych.  

 

Stwierdzam, że rada gminy przyjęła jednogłośnie projekt  uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

(Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

 

Ad. pkt 5h 

Wioletta Kuczmarska- Przewodnicząca Rady Gminy Tłuchowo zapytała radnych czy mają 

pytania odnośnie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej dla Województwa Kujawsko-Pomorskiego w 2018 roku dla zadania: 

„Przebudowa i  rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 559 na odcinku Lipno – Kamień Kotowy – 

granica województwa”. 

Radni nie zgłaszali uwag. 

 

Prowadząca obrady poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

w 2018 roku dla zadania: „Przebudowa i  rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 559 na odcinku Lipno – 

Kamień Kotowy – granica województwa”, 

 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej dla Województwa Kujawsko-Pomorskiego w 2018 roku 

dla zadania: „Przebudowa i  rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 559 na odcinku Lipno – 

Kamień Kotowy – granica województwa”? 

Stwierdzam, że za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Kto jest przeciw? 

Stwierdzam, że przeciw głosowało 0 radnych. 

Kto się „wstrzymał”? 

Stwierdzam, że wstrzymało się od głosu  0 radnych. 

 

Stwierdzam, że rada gminy przyjęła jednogłośnie projekt  uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Województwa Kujawsko-

Pomorskiego w 2018 roku dla zadania: „Przebudowa i  rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 559 

na odcinku Lipno – Kamień Kotowy – granica województwa”. 

(Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej dla Województwa Kujawsko-Pomorskiego w 2018 roku dla zadania: „Przebudowa i  

rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 559 na odcinku Lipno – Kamień Kotowy – granica 

województwa” stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 

 

 



 

 

Ad. pkt 5i 

Wioletta Kuczmarska- Przewodnicząca Rady Gminy Tłuchowo zapytała radnych czy mają 

pytania odnośnie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia w sprawie współdziałania Gminy Tłuchowo z  Województwem Kujawsko-Pomorskim 

przy realizacji zadania inwestycyjnego pn. Rozbudowa drogi wojewódzkiej Nr 559 Lipno – Kamień 

Kotowy – granica województwa – budowa ciągów pieszo-rowerowych i chodników wzdłuż drogi 

wojewódzkiej Nr 559” będącego zadaniem własnym Województwa. 

 

Radny Adam Kozakiewicz 

Zapytał, czy ktoś ma wiedzę, co się teraz z tą drogą dzieje. 

 

Wójt gminy - Krzysztof Dąbkowski 

Na dzień dzisiejszy odbierany jest odcinek drogi od granicy z województwem mazowieckim do 

Jasienia. Trwają negocjacje, który odcinek zostanie przekazany do dalszej realizacji. 

Przygotowywana jest również organizacja ruchu w związku z zajęciem kolejnego odcinka drogi. 

 

Radny Adam Kozakiewicz 

Zapytał dalej w tym samym temacie, czy to oznacza, że firma która wygrała przetarg na remont tej 

drogi nadal będzie ją remontowała. 

 

Wójt gminy - Krzysztof Dąbkowski 

Nadmienił, że nie ma obaw co do dokończenia tej inwestycji, ponieważ pieniądze przeznaczone na 

przebudowę tej drogi pochodzą z funduszu unijnego. 

 

Wioletta Kuczmarska- Przewodnicząca Rady Gminy Tłuchowo zapytała czy ktoś ma jeszcze 

jakieś pytania. 

Radni nie zgłaszali uwag. 

 

Prowadząca obrady poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie współdziałania Gminy Tłuchowo z  

Województwem Kujawsko-Pomorskim przy realizacji zadania inwestycyjnego pn. Rozbudowa drogi 

wojewódzkiej Nr 559 Lipno – Kamień Kotowy – granica województwa – budowa ciągów pieszo-

rowerowych i chodników wzdłuż drogi wojewódzkiej Nr 559” będącego zadaniem własnym 

Województwa. 

 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia w sprawie współdziałania Gminy Tłuchowo z  Województwem 

Kujawsko-Pomorskim przy realizacji zadania inwestycyjnego pn. Rozbudowa drogi 

wojewódzkiej Nr 559 Lipno – Kamień Kotowy – granica województwa – budowa ciągów 

pieszo-rowerowych i chodników wzdłuż drogi wojewódzkiej Nr 559” będącego zadaniem 

własnym Województwa.? 

Stwierdzam, że za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Kto jest przeciw? 

Stwierdzam, że przeciw głosowało 0 radnych. 

Kto się „wstrzymał”? 

Stwierdzam, że wstrzymało się od głosu  0 radnych. 

 

Stwierdzam, że rada gminy przyjęła jednogłośnie projekt  uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie współdziałania Gminy 

Tłuchowo z  Województwem Kujawsko-Pomorskim przy realizacji zadania inwestycyjnego pn. 

Rozbudowa drogi wojewódzkiej Nr 559 Lipno – Kamień Kotowy – granica województwa – 

budowa ciągów pieszo-rowerowych i chodników wzdłuż drogi wojewódzkiej Nr 559” będącego 

zadaniem własnym Województwa. 



 

 

(Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w 

sprawie współdziałania Gminy Tłuchowo z  Województwem Kujawsko-Pomorskim przy realizacji 

zadania inwestycyjnego pn. Rozbudowa drogi wojewódzkiej Nr 559 Lipno – Kamień Kotowy – 

granica województwa – budowa ciągów pieszo-rowerowych i chodników wzdłuż drogi 

wojewódzkiej Nr 559” będącego zadaniem własnym Województwa stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu). 

 

Ad. pkt 5 

Zapytania i wolne wnioski 

1. Radny Remigiusz Rykowski - nadal nie ma wiat przystankowych w Kamieniu Kotowym, 

mieszkańcy zapytują kiedy będą. 

2. Andrzej Łydziński - prosi o zebranie poboczy na drodze w kierunku Kamień Kmiecy - 

Koziróg Leśny, ponieważ stoi tam ciągle woda, 

3. Stanisław Zych - prosi o położenie papy na dachu szkoły, 

4. Jadwiga Stawarz - prosi o oczyszczenie rowu na ul. Leśnej, 

5. Jan Kokosza - poinformował, że nadal na położenie czekają 2 przepusty, jeden z nich na 

pewno ma być przy drodze wojewódzkiej koło pana radnego, prosi również o wyczyszczenie 

rowu za państwem Smolińskimi, 

6. Tamara Kalinowska - prosi o oczyszczenie rowu koło państwa Lewandowskich i wycięcie 

krzaków przy przystanku w Kozirogu Rzecznym, zapytała również czy będą obcinane gałęzie 

przy wierzbach, 

7. Adam Kozakiewicz - zapytał czy będą stawiane znaki informujące o drodze na Jasień 

Rumunki, oraz czy przy zjeździe koło państwa Krasińskich będzie znak informacyjny, że to 

droga na Jasień, prosi również o zastanowieniem się w przyszłości nad ustawieniem przy 

wjazdach do miejscowości tabliczek z numeracją domów, co ułatwi nieznajomym 

odnalezienie konkretnego domu, 

8. Elżbieta Wielgocka - prosi w imieniu pana Tarnickiego o wyczyszczenie rowu koło pana 

Szuleckiego, zapytała również o oczyszczenie rowu koło państwa Sobieckich i 

Niedziałkowskich. 

9. Andrzej Łydziński - zapytał jak długo Spółka Wodna będzie potrzebowała jeszcze gminnej 

koparki. 

10. Jan Kokosza - prosi o przeniesienie tablicy ogłoszeń w Kłobukowie koło przystanku, 

ponieważ tam gdzie teraz stoi nikt z niej nie korzysta. 

11. Grażyna Kokoszczyńska - Sołtys Mysłakówka - prosi o posprzątanie przystanku, ponieważ 

jest taka duża ilość butelek i śmieci, że nie jest w stanie sama tego sprzątnąć. 

 

Ad. pkt 7 

Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski 

Krzysztof Dąbkowski – wójt Gminy Tłuchowo odpowiedział na wnioski i zapytania: 

Ad. 1  

Po zakończeniu odbioru odcinka drogowego od granicy województwa mazowieckiego do Jasienia 

ustalone zostanie z Zarządem Dróg Wojewódzkich, gdzie te przystanki mają stać i zostaną 

postawione. 

Ad. 3 

Papę na dachu szkoły położymy jutro jeśli tylko pogoda na to pozwoli. 

Ad. 7 

Z oznakowaniem miejscowości Jasień będzie problem, ponieważ zarządca drogi poinformował, że 

stawiane są tylko znaki wskazujące główne kierunki. 

Przychylił się do pomysłu z oznakowaniem numeracji domów i można by ten pomysł zrealizować z 

środków funduszu sołeckiego. 

Ad. 8 

Oczyszczenie rowu koło firmy pana Szuleckiego nie jest prostą sprawą, ponieważ konserwację tego 

rowu zaczeliśmy od ujścia, czyli od pana Nawojskiego, natomiast nie możemy tego dokończyć, 

ponieważ pan Rogalski przerwał roboty i na wysokości firmy pana Szuleckiego zrobił się zastój 



 

 

wody. 

Oczyszczenie rowu na wysokości państwa Sobieckich i Niedziałakowskich zostało zgłoszone do 

Wód Polskich, ponieważ jest to trudne do zrealizowania zadanie, jednak Wody Polskie nadal się 

organizują i niestety nie podejmują żadnych działań. Spółce Wodnej w tym miesiącu przekażemy 20 

000,00 zł na realizację tego typu zadań. 

Ad.9 

W tej chwili naprawiamy zasuwy wodociągowe. Odnośnie poboczy, to najlepszym sposobem będzie 

przejechanie równiarką i ścięcie tych poboczy, żeby nie naruszyć warstwy asfaltu. Teraz możemy 

porobić przepusty, aby woda schodziła. 

Ad. 11 

Sprawa zdewastowanego przystanku w Mysłakówku została zgłoszona policji. Szkoda została 

oszacowana na ok. 2000,00 zł. Najlepszym rozwiązaniem byłoby, aby sprawcy sami się przyznali, 

przyszli na rozmowę i ustalili ze mną zasady naprawy szkód. 

 

Kończąc wypowiedź zapewnił, że wszystkie wnioski są zapisywane i przekazywane sukcesywnie do 

realizacji. Poprosił również wszystkich zebranych o podpisanie Deklaracji Niepodległościowej  

w związku z obchodami 100-lecia odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

 

Radny powiatowy - Tomasz Woźnicki 

Potwierdził, że tak jak wspominał na poprzedniej sesji dziury na drodze w Kłobukowie i 

oczyszczenie rowów zostanie zrealizowane jeszcze w tym roku. Odniósł się jeszcze do oczyszczania 

rowów na tzw. Tłuchowiance, nadmienił że Wody Polskie w tym roku nic nie zrobiły na terenie 

naszej gminy,  a przez tamy, które zrobiły bobry woda nie ma jak uchodzić. Dodał jeszcze, że budżet 

rolnictwa został zmniejszony, ze względu na przekazanie części funduszy na Wody Polski, które 

niestety nic nie robią. 

 

Radna powiatowa - Halina Opalczewska 

Podziękowała wszystkim za głosy oddane na nią w wyborach do Rady Powiatu. 

 

Wioletta Kuczmarska- Przewodnicząca Rady Gminy Tłuchowo 

Podziękowała w imieniu mieszkańców Źródeł za akceptację budowy drogi. 

 

Wioletta Kuczmarska- Przewodnicząca Rady Gminy Tłuchowo 
Zapytała czy nie ma więcej pytań. Nikt nie zgłosił żadnych uwag, więc mówczyni podziękowała 

wszystkim za udział w obradach XXX Sesji Rady Gminy Tłuchowo. Obrady zakończono o godzinie 

11:20. 

 

 

 

Protokołowała:                                                              Przewodniczyła: 

 

 

 

 

 

 

 


